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Abstract (en)
[origin: CN109249711A] The invention relates to a method for detecting failed printing nozzles in an ink jet printing press by a computer. A nozzle
test pattern is printed which consists of a determined number of horizontalrows of periodically vertically printed, equidistant lines arranged one below
another. In each row, print nozzles of the determined number only periodically corresponding to the horizontal rows contribute to the implementing
of the nozzle check pattern. The printed nozzle check pattern is detected, digitized and transmitted to the computer by means of an image sensor.
In order to determine failedprint nozzles on an edge of a print head, in the analysis and processing of the nozzle check pattern by the computer,
the beginning of the horizontal rows of the nozzle check pattern is examined: howthe lines at the beginning of the respective underlying row of the
nozzle test pattern differ geometrically, and the geometric difference of the lines are examined: how large the horizontal spacing between the first line
of a row of the nozzle test pattern and the corresponding underlying first line of the row of the nozzle test pattern is.

Abstract (de)
Verfahren zur Detektion ausgefallener Druckdüsen (11) in einer Inkjet-Druckmaschine (7) durch einen Rechner (6), wobei für jeden Farbauszug ein
Düsentestmuster (14) gedruckt wird, welches aus einer bestimmten Anzahl horizontaler Reihen periodisch vertikal gedruckter, gleichabständiger
Linien (15) besteht, die untereinander angeordnet sind, wobei in jeder Reihe des Düsentestmusters (14) jeweils nur periodisch die Druckdüsen
zum Düsentestmuster (14) beitragen, die der bestimmten Anzahl der horizontalen Reihen entsprechen und wobei das gedruckte Düsentestmuster
(16) zur Auswertung mittels eines Bildsensors erfasst, digitalisiert und zur Auswertung an den Rechner (6) übermittelt wird, und welches dadurch
gekennzeichnet ist, dass zur Bestimmung ausgefallener Druckdüsen (11) an einem Rand des Druckkopfes (8, 9) bei der Auswertung des
Düsentestmusters (16) durch den Rechner (6) der Anfang der horizontalen Reihen (8, 9) des Düsentestmusters (16) dahingehend untersucht wird,
wie weit die Linien (15) am Beginn der jeweils darunterliegenden Reihe des Düsentestmusters (16) geometrisch abweichen, wobei der Rechner
(6) die geometrische Abweichung der Linien (15) dahingehend untersucht, wie groß der horizontale Abstand der ersten Linie (15) einer Reihe des
Düsentestmusters (16) von der ersten Linie (15) der darunterliegenden Reihe des Düsentestmusters (16) ist.
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